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Bewoners en bezoekers zijn het unaniem eens dat de Amsterdamse Veerkade er door de 
beplanting langs de huizen veel vriendelijker op is geworden. Op vrijdag 2 juni was de 
aannemer klaar en konden de bewoners en ondernemers aan de slag met het beplanten 
van de tuintjes. 

Geveltuintjes feestelijk ingeluid
Hoe groener hoe vriendelijker op de Amsterdamse Veerkade 
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Gerrit van der Hut, groenbeheerder voor stadsdeel Centrum, 
had voor een ruim aanbod aan planten gezorgd waaruit 
gekozen kon worden. Cees de Hoon, opbouwwerker van de 
wijk, had een plantmiddag georganiseerd die door muziek van 
de accordeonist, Marcel Koster, een vrolijk straatfeestje werd. 
De planten in de geveltuintjes bloeien uitbundig en trekken 
veel bijen en vlinders. Dat je groene vingers moet hebben 
om zo’n tuintje te onderhouden, is flauwekul. Een beetje tijd, 
aandacht en liefde voor de plantjes is voldoende voor een 
mooi resultaat en natuurlijk een gieter met water. 

Wilt u ook zo’n mooie groene straat, neem contact op met 
Cees de Hoon: cees.de.hoon.@jeugdwerk.nl. Er worden nu 
plannen gemaakt om de Zuidwal en dan om de hoek de 
Lange Beestenmarkt te vergroenen met geveltuintjes. 

Op de coverfoto staan afgebeeld, van links naar rechts: Lenie 
en Johan Wagenaar, Jille van Veen en Marcel Koning.

Buurtmagazine Het Oude Centrum is een kwartaalblad dat huis-
aan-huis wordt bezorgd in Het Oude Centrum. De inhoud wordt 
verzorgd door een vrijwillige redactie. Het magazine is gelieerd aan 
wijkorganisatie Het Oude Centrum (www.hetoudecentrum.nl).
Buurtmagazine Het Oude Centrum is a quarterly magazine, delivered 
door-to-door in the Old City Centre of The Hague. A voluntary editorial 
team provides its contents. The magazine is affiliated with the district 
neighbourhood organization (www.hetoudecentrum.nl). 

Buurtmagazine Het Oude Centrum
P/a Paviljoensgracht 56, 2512 BR Den Haag
nieuws@hetoudecentrum.nl

Aan dit nummer werkten mee
Mieke de Bekker, Huub Borren, Gricha Camonier, Jan Elsinga, 
Arjen Fokkema, Conny Kuipéri, Eline Mechielsen, Heleen Mollema, 
T. Nachtegaal, Kees Oosterholt, Daan Peters, Wilma van der Putten 
(sociale media), Stephan Ruigrok, Karlijne Scholts (advies), Saskia 
de Swart (coördinator bezorging), Lex van Tilborg, Hans Walthaus 
(coördinatie advertenties), Joris Wijsmuller, Jaap van der Wiel en 
Anna de Wit (hoofdredactie).

Colofon
Ontwerp en opmaak  
Romana Siemons, Den Haag (www.romanasiemons.nl)

Druk    
Oranje van Loon Drukkers, Den Haag 
(www.oranjevanloondrukkers.nl)  

Met dank aan
Alle geïnterviewden en betrokkenen, alle bezorgers en de 
gemeente Den Haag.

Wil je reageren, meewerken of adverteren? 
Stuur dan een berichtje naar nieuws@hetoudecentrum.nl.  
Je kunt ons ook volgen op Instagram 
(@BuurtmagazineHetOudeCentrum).

Het volgende nummer kun je voor de kerstdagen in je brievenbus 
verwachten. 

Tekst: Conny Kuipéri en Mieke de Bekker| Foto’s: Kees Oosterholt

De gemeente Den Haag vroeg dit voorjaar aan de inwoners 
van het Oude Centrum om mee te denken over de herinrich-
ting van de Om en Bij en de Brouwersgracht. Bewoners willen 
een leefbare, mooie en veilige buurt, daarom waren er veel 
bewoners aanwezig bij de inspraakavond. Ook hebben buurt-
bewoners online hun wensen kenbaar gemaakt. Helaas doet 
de gemeente niets met de wensen van de buurt.

De grootste wens van de bewoners is een veilige straat. Over 
Om en Bij mag je 30 kilometer per uur rijden, maar onderzoek 
van de gemeente laat zien dat bijna niemand zich aan deze 
snelheidslimiet houdt. Auto’s die harder dan 50 kilometer per 
uur rijden zijn dan ook geen uitzondering. De straat is daarom 
gevaarlijk voor fietsers en al helemaal voor kwetsbare weg-
gebruikers, zoals kinderen. De buurt heeft aan de gemeente 
gevraagd om dit probleem op te lossen, bijvoorbeeld via 
drempels, flitspalen of door het voorkomen van sluipverkeer. 
Juist het sluipverkeer is een grote ergernis van omwoners. 
Waarom moeten auto’s over Om en Bij racen als ze ook over 
de Vaillantlaan en Prinsegracht kunnen rijden? Op de Vaillant-
laan en Prinsegracht zijn er wél vrijliggende fietspaden! En 
waarom zou de gemeente het probleem niet op willen lossen: 
het leven van kinderen is toch het allerbelangrijkste?! 
Helaas negeert de gemeente alle ideeën van de buurtbewo-

Bewoners aan 
het woord:

Tekst: Huub Borren | Foto: Gricha Camonier

Gemeente neemt verkeersveiligheid 
niet serieus op Om en Bij en Brouwersgracht.

ners en wil alleen inspraak over de tramrails en halteperrons. 
Daarmee wordt niet alleen voorbijgegaan aan de stem van de 
buurtbewoners, maar het is ook (kosten)inefficiënt. Beter is 
het om één volledig wijkgericht plan te maken om meerdere 
problemen tegelijkertijd op te lossen. Ook blijkt uit de reac-
tie dat de gemeente het sluipverkeer niet wil tegengaan. Als 
argument wordt gebruikt dat fietsers maar een andere route 
moeten nemen, bijvoorbeeld over de ‘veilige’ Vaillantlaan. 
Daarbij wordt gemakshalve over het hoofd gezien dat er ook 
mensen aan de Om en Bij en de Brouwersgracht wonen en 
dat veel mensen het kruispunt oversteken bij het Hoge Zand 
en Buitenom.  

Het is duidelijk dat de gemeente bang is om sluipverkeer 
tegen te gaan. In het verleden zijn sommige bewoners boos 
geworden door de extra reistijd vanwege een nieuw geplaatst 
paaltje. Maar in dit geval vragen de bewoners zelf om actie. 
De sluiproute van de Schilderswijk naar het Centrum via Om 
en Bij is hooguit 2 minuten sneller. Is 2 minuten minder reistijd 
belangrijker dan onze veiligheid, en die van van onze kinde-
ren? 

Wil je meedenken over onze actie richting de gemeente, 
neem dan contact op met info@hetoudecentrum.nl. 
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De Waterspin in de 
Spijkermakersstraat 
bestaat 25 jaar
Koploper in duurzaamheid

Dit jaar vieren de bewoners van De Waterspin het 25-jarig 
jubileum van dit bijzondere woningbouwproject in de 
Spijkermakersstraat. Dankzij bewonersinitiatieven groei-
de het project uit tot voorloper op het gebied van duur-
zaamheid. Met de bestuursleden Rona Sawary en Paul 
van Diepen lopen we een ronde door de gebouwen en de 
prachtige groene binnentuin.

Gered van de sloop
Begin jaren negentig was de gemeente van plan de gebou-
wen van Duinwaterleiding tussen Buitenom en de Spijker-
makersstraat te slopen om er nieuwe flatgebouwen neer te 
zetten. Bewoners van het nabijgelegen Pandercomplex en de 
Blauwe Aanslag zijn hiertegen in het geweer gekomen. Samen 
met architect Emile Meijborg, de gemeente en Woningbedrijf 
Den Haag is onderzocht of renovatie van gebouwen aan-
gevuld met nieuwbouw haalbaar was met een ecologische 
invulling en zelfbeheer. 

Tekst: Jan Elsinga | Foto’s: Arjen Fokkema 

Circulair watersysteem
Met de bestuursleden van vereniging De Waterspin, Rona 
en Paul, lopen we door de grote binnentuin, waar tussen het 
vele groen met onder meer een grote laurier en verschillende 
vruchtenbomen en bessenstruiken speelvoorzieningen voor 
kinderen zijn aangelegd, zoals een zandbak en een glijbaan. 
Eén van de bewoners onderhoudt een ren met vier kippen. 
Er is een vijver en een helofytenfilter, waar riet in een circulair 
systeem afvalwater van de drie wasmachines voor gemeen-
schappelijk gebruik weer bruikbaar maakt voor deze was-
machines. Daarnaast wordt regenwater van de daken opge-
vangen in reservoirs en gebruikt voor het doorspoelen van 
toiletten, waardoor veel leidingwater wordt bespaard. Voor de 
bestrating is gebruik gemaakt van Geo-stones, waterdoorla-
tende straatstenen, Daardoor wordt schoon regenwater niet in 
het overbelaste riool gestort.

Duurzame materialen
Bij de bouw van de woningen is gebruik gemaakt van duur-
zame materialen, die ook milieuvriendelijk zijn. De woningen 
zijn energiezuinig met thermische isolatie. Rona: ‘Helaas zijn 
de warmtepompen van Eneco in onbruik geraakt, maar de 
vereniging heeft een verzoek bij Hof Wonen ingediend om 
nieuwe warmtepompen aan te leggen. Vele leidingen daar-
voor zijn nog aanwezig.’ Paul: ‘Met zonnepanelen kunnen 
we volledig voorzien in de stroom in de gemeenschappelijke 
ruimten inclusief de wasmachines en wasdroger.’   

Weinig doorstroom
Voor wie dit alles goed klinkt, is er een kleine domper. ‘Er is 
weinig doorstroom in de huurwoningen,’ vertellen Rona en 
Paul. ‘Ongeveer eens in de drie jaar komt een woning be-
schikbaar en wordt er een geschikte kandidaat gezocht op de 
wachtlijst. Een groot deel van de bewoners woont er al sinds 
1998 en dat betekent dat de gemiddelde leeftijd inmiddels 
boven de 50 jaar ligt. Koopwoningen worden verkocht via de 
huizenmarkt.’

Alcatraz
We beëindigen de rondwandeling in het zogenaamde ‘Alca-
traz’. Dit gebouw was het magazijn van Duinwaterleiding en is 
zo genoemd, omdat de binnenruimte door de staalconstruc-
tie en de hekken op de bovenverdieping, die bij de renovatie 
zijn gehandhaafd, iets weg heeft van een gevangenis. Het is 
een grote ruimte waar bewoners elkaar kunnen ontmoeten, 
tafeltennis kunnen spelen en waar vergaderingen en bij-
eenkomsten worden gehouden. Ook de festiviteiten bij het 
vieren van het 25-jarig bestaan in juni dit jaar waren hier. De 
‘Alcatraz-groep’ zorgt voor beheer en onderhoud van de grote 
zaalruimte. 

Het project is koploper en voorbeeldproject in het verduurza-
men van de stad met een ecologische invulling en zelfbeheer. 
Paul: ‘Recent zijn woningcorporatie Staedion en bouwbedrijf 
Heijmans komen kijken hoe wij het hier doen… en wij doen het 
al 25 jaar!’ 

Opgericht 1998

Zelfbeheer met een 
Stichting en vereniging

Wasmachine ruimte

Fietsenstalling

Oud en nieuwbouw: 
21 huurwoningen en 
18 koopwoningen

Eigenaar Hof Wonen 
(voorheen Vestia)

Eerste project met 
een Warmtepomp 
in Nederland

Binnenruimte atrium 
het Alcatraz 

2 ateliers en 5 
bedrijfsruimte (valt 
buiten de stichting)

Gemeenschappelijke 
tuin

Werkgroepen: 
tuingroep, klein 
onderhoud, Alcatraz, 
wasmachine, 
fietsenstalling 

De Waterspin

Voorzieningen
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Kouah 
Skincare

frisse wind

Midden in het Oude Centrum bestaat een rustige oase voor 
vrouwen die op zoek zijn naar een schoonheidsbehandeling: 
Thuissalon Kouah Skincare van eigenaar en ondernemer Elly 
Kouah. Een waar pareltje!

Twee jaar geleden besloot Elly de sprong te wagen en 
opende zij een sfeervolle thuissalon in haar huis aan de Lange 
Beestenmarkt. Wat begon als een gedachte op een avond, 
groeide uit tot een prachtige realiteit. Binnen slechts twee da-
gen wist zij de benodigde financiering rond te krijgen en met 
ongelofelijke vastberadenheid stond de volledig ingerichte 
salon al na zes weken klaar om klanten te verwelkomen. 
Deze razendsnelle transformatie getuigt van Elly’s passie 
en toewijding aan haar vak.

Op Treatwell, het platform waar je haar behandelingen kunt 
boeken, prijkt Kouah Skincare trots als top rated (best beoor-
deelde) salon in 2022. Deze erkenning is gebaseerd op de vele 
positieve ervaringen van haar klanten. Elly heeft altijd alleen 
een thuissalon willen hebben. Haar carrière als schoonheids-
specialiste begon in 1999 en na de geboorte van haar jongste 
dochter had zij geen ruimte meer in huis om daar haar vak 
te beoefenen. In de periode die daarop volgde heeft zij onder 

Tekst: T. Nachtegaal | Foto: Arjen Fokkema

meer gewerkt als yoga docent.
Hoewel de keuze aan behandelingen bewust niet overdreven 
uitgebreid is, staat juist de persoonlijke aanpak centraal. Elke 
klant wordt op maat bediend, waarbij Elly haar tijd neemt om 
advies te geven en de best mogelijke behandeling te bieden. 
Als trouwe klant kan ik beamen dat de sfeer in haar salon en 
haar aandacht voor detail mij op mijn gemak stellen en een 
prettig gevoel geven.

Kouah Skincare werkt met de mooie producten van Kalahari 
en Juvena, die niet alleen wonderen voor je huid doen maar 
ook heerlijk ruiken. Of je nu behoefte hebt aan een verkwik-
kende massage of een gespecialiseerde behandeling, zoals 
micro needling of nano-dermabrasie, ik raad je van harte aan 
om contact op te nemen met Elly. Haar ondernemingsgeest, 
toewijding en warme aanpak beloven een ervaring die je met 
plezier tegemoet kunt zien.

Instagram: @Kouahskincare
Email: info@kouahskincare.nl

In memoriam 
Blauwe Aanslag
13-12-1980 * 03-10-2003

Tekst: Joris Wijsmuller | Foto’s: Haags Gemeentearchief

Op 13 december 1980 werd het leegstaande belastingkantoor 
aan het Buitenom op de grens van het Oude Centrum en de 
Schilderswijk gekraakt. De gemeente was aanvankelijk maar 
wat blij met de kraak. Wat de gemeente niet lukte, lukte 
de krakers wel: een einde maken aan de verpaupering en 
leegstand in de binnenstad. Het voormalige belastingkantoor 
werd omgedoopt tot de Blauwe Aanslag en door de bewoners 
in zelfwerkzaamheid omgetoverd tot een bruisend woon- en 
werkpand. Het bood onderdak aan meer dan vijftig bewoners, 
een eetcafé, concertkelder, filmhuis, drukkerij, ateliers, oefen-
ruimtes, Turks/Koerdische bibliotheek, architectuurwerkplaats, 
timmerwerkplaats, voedselcoöperatie, metaalwerkplaats, 
buurttuin en nog veel meer. Er zijn ontelbare bijeenkomsten, 
manifestaties, demonstraties, acties, vergaderingen, voor-
stellingen, exposities, concerten en feesten georganiseerd. 
De Blauwe Aanslag groeide uit tot een stedelijk sociaal-poli-
tiek-cultureel centrum met landelijke betekenis. Maar in 1994 

besloot de Haagse gemeenteraad dat de Blauwe aanslag 
moest wijken voor een verkeersweg (de centrumring). Met 
procedures wisten de krakers nog jaren stand te houden. 
Ontruiming bleek echter onvermijdelijk. In de ochtend van 
3 oktober 2003 lokten de krakers zelf de ontruiming uit door 
wat huisraad op straat te storten en een brandende bouwkeet 
het Vaillantplein op te duwen. Het duurde nog de hele dag 
voordat de in allerijl opgetrommelde politiemacht de executie 
wist te volbrengen. Het pand werd diezelfde avond gesloopt 
om definitief een einde te maken aan een uniek bewonersini-
tiatief. De locatie lag daarna nog tien jaar lang braak.

De expositie ‘In memorium Blauwe Aanslag’ is de 
maand oktober te zien in de etalage aan de Amsterdamse 
Veerkade 9 - precies 20 jaar na de ontruiming.

In 2003 werd het gebouw onmiddellijk na de ontruiming gesloopt. 

Het Rijksbelastingkantoor aan het Buitenom 212-216 in 1955. De Belastingdienst trok in 1938 in het 
pand en verliet het in 1978. Het kolossale gebouw stond daarna leeg.
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Kort nieuws 
Tekst: Mieke de Bekker | Foto’s: Kees Oosterholt 

Helena van Doeverenplantsoen
Op de bewonersbijeenkomst van 12 april 
‘23 in de Helena is o.a. een breed con-
cept-ontwerp (tekeningen) getoond van 
de vanaf december ’22 opgehaalde idee-
en voor aanpassingen aan het Helena 
van Doeverenplantsoen. Bewoners kon-
den op de tekeningen reageren. Mede 
naar aanleiding van die reacties wordt 
nu een Voorlopig Ontwerp opgesteld. 
Dat wordt voorgelegd aan de Ambtelijke 
Commissie Openbare Ruimte (ACOR), 
die erover beslist. Zodra dat is gebeurd 
zal daarover door het Opbouwwerk wor-
den gecommuniceerd naar de bewoners 
toe. De uitvoering van het uiteindelijke 
plan zal gefaseerd plaats gaan vinden. 
Eventuele vragen kun je stellen aan Cees 
de Hoon, opbouwwerker voor het Oude 
Centrum via de mail: cees.de.hoon@
jeugdwerk.nl 

EnergieKas op de Helena gaat door!
Binnenkort wordt bovenop het dak van 
de Helena (het voormalige schoolge-
bouw aan het Helena van Doeveren-
plantsoen) de EnergieKas gebouwd. 
Het wordt een proeftuin voor voedsel, 
energie en ontmoeting voor en door 
(buurt)bewoners. Na drie jaar lobbyen 
hebben Iris Schutten en Erik de Jong, de 
initiatiefnemers van de Energiekas, ein-
delijk groen licht van de vier betrokken 
wethouders. Zodra de afdeling Vastgoed 
van de gemeente met een werkbaar 
contract komt voor het gebruik van het 
dak, gaan ze gelijk aan de slag met de 
bouw en kan jij straks ook op het dak 
komen. Het wordt een plek voor inspire-
rende met bijeenkomsten op het snijvlak 
van kunst, klimaat en wetenschap èn 
met een prachtig uitzicht over de stad. 
Voor meer informatie: 
zie www.energiekas.nl 

Lief en Leedstraten 
De Spijkermakersstraat is ‘Lief en Leed-
straat’ geworden. In deze straat zijn 
zogenoemde ‘gangmakers’ aanwezig, 
die potjes beheren om een bewoner een 
kleinigheidje te geven als er iets bijzon-
ders aan de hand is. Wil je weten wie 
je gangmakers zijn, mail naar Cees de 
Hoon, zie hierboven voor zijn emailadres. 
Voor meer informatie over de Lief en 
Leedpotjes, kijk op: www.liefenleedden-
haag.nl/ 

Glazen Bol Genootschap 
Wat voor stad zie jij als je in een glazen 
bol naar Den Haag kijkt? De mensen van 
Groene Mol, Goed Eten, de Energiekas 
en Stadsoase Spinozahof hebben het 
Haags Glazen Bol Genootschap opge-
richt. Dit genootschap organiseert bij-
eenkomsten op elke tweede woensdag 
van de maand om 19.30 uur in De Helena 
aan het Helena van Doeverenplantsoen 
3, ingang parkzijde. Om elkaar te inspi-
reren en om gelijk de handen ineen te 
slaan en de ideeën ook daadwerkelijk uit 
te voeren. Iedereen die denkt: daar wil ik 
meer van weten of aan meedoen: kom 
naar een bijeenkomst!

Gele afvalzakken
Gele afvalzakken, die extra stevig zijn, 
helpen voorkomen dat meeuwen ze 
kapot pikken en zo de straat vervuilen. 
Behalve bij het Stadhuis zijn er nu ook 
gele afvalzakken af te halen bij: 
• Centrum de Jeugdhaven aan de 

Prinsengracht 67b, op dinsdag- en 
donderdag tussen 9.30 uur tot 13.00 
uur

• Wijkorganisatie Het Oude Centrum 
aan de Paviljoensgracht 56, op don-
derdagmiddag tussen 16.00 uur en 
19.00 uur. 

Centrum de Jeugdhaven
In het Centrum de Jeugdhaven aan de 
Prinsengracht 67b is er 
• Elke dinsdag- en donderdag vanaf 

9.30 uur tot 13.00 uur inloop met 
gratis koffie/thee;

• Elke eerste dinsdag van de maand 
een gratis ontbijtje;

• Regelmatig een bingo, en
• Elke vrijdagochtend van 10.30 uur 

tot 12.30 uur les in wisselende kunst-
vormen (bv. boetseren, schilderen, 
collage maken) voor ouderen onder 
leiding van Astrid Dekkers. Er wordt 
een eigen bijdrage gevraagd van € 
2,- per ochtend.

Heb je ook ideeën voor activiteiten, ga 
langs op dinsdag- of donderdagochtend 
en deel ze met Cees de Hoon. 

Iris en Erik zijn op zoek naar grote, liefst 
eetbare planten die je wilt doneren én 
naar vrijwilligers die graag een hand-
je willen helpen of die zelf ook ideeën 
hebben voor een plek als de Energiekas: 
tuinders, dromers, bouwers, gastheren/
vrouwen, elektriciens, makers, etc., wel-
kom! Denk je: leuk, dat wil ik! Stuur dan 
een mail naar: info@energiekas.nl 

Buitenspeeldag 2023
Dit jaar vond in onze wijk de nationale Buitenspeeldag op het 
Helena van Doeverenplantsoen plaats.
Stichting Jeugdwerk en opbouwwerker Cees de Hoon hadden 
deze middag georganiseerd. Het filiaal van supermarkt Albert 
Heijn in de Grote Marktstraat/Lutherse Burgwal sponsorde de 
activiteit met dozen fruit, flesjes water en gezonde snacks. Met 
een luchtkussen als speeltje doe je kinderen altijd een groot 
plezier. Vooral als het mooi weer is en dat was het op 14 juni. 
Wijkagent Nick weet ook wat kinderen leuk vinden en no-
digde ze uit voor een kijkje in een politiebus. Even achter het 
stuur en als aandenken een mooie sticker van de politie. Daar 
kan je mee thuis komen toch?

Tekst: Conny Kuipéri & Anna de Wit | Foto’s: Arjen Fokkema

1646 breidt uit
In de Boekhorststraat 125 zit 1646, de experimentele ruimte 
voor hedendaagse kunst. Sinds kort zijn zij uitgebreid met het 
naastgelegen pand op nummer 127. Meer 1646 betekent meer 
uitdagende projecten! Benieuwd naar de programmering met 
gratis tentoonstellingen en events? Kijk dan op 1646.nl 

Museumnacht 2023
Op 7 oktober is het weer Museumnacht in Den Haag! Van 
Kunstmuseum tot Mauritshuis en van Haags Openbaar Ver-
voer Museum tot Kloosterkerk: van 20:00 uur tot 01:00 uur zijn 
vele Haagse musea en andere culturele instellingen geopend 
met een mooi programma. In het Oude Centrum doen 1646, 
het Buitenmuseum, Filmhuis Den Haag, Jenevermuseum Van 
Kleef en The Grey Space in The Middle mee. Een ticket kost 
20 euro en daarmee kun je alle deelnemende instellingen 
bezoeken. Kijk op museumnachtdenhaag.nl voor kaartjes en 
informatie.
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The lively street of Boekhorststraat in the Old City Center 
regularly showcases new shops, studios and projects. Earlier 
this year we were definitely blessed with the latest addition: 
Glitterstudio, brainchild of interdisciplinary graphic design duo 
Jana Blom and Cailtin Berner. 

Jana and Caitlin met at the Royal Academy of Art (KABK) 
about 12 years ago, when they were both studying graphic de-
sign. Their collaboration started when they had a joint works-
pace for schoolwork. They decided to work together after a 
project they were both stuck on went very smoothly. 

The Glitterstudio offers graphic design works, tackling a vari-
ety of projects with an energetic, concept driven and playful 
approach. From silkscreen printed t-shirts, to publications, 
to artprints, to VJ installations, to music videos, to corporate 
identities and everything in between. Taking their inspiration 
from anything and everything, Jana and Caitlin always have an 
unlimited amount of ideas and the studio is the perfect place 
to combine it all.

What’s in the name? Jana and Caitlin used to VJ a lot at parties 
and they always took glitter with them! Though they have a 
sort of love-hate relationship with real glitter, ‘glittering’ be-
came synonymous with working and their shared workplace. 

Simply put, the association is more related to party and having 
fun, especially with the energetic and playful approach to their 
work. 

Jana and Cailtin love working with creative and cultural clients, 
especially because theatre and music have always been in 
their background. They are often commissioned to make cam-
paigns or identities for cultural podia, posters for parties and 
concerts. They also do publications, visuals, and music videos. 

Interested in working together with Jana and Caitlin? 
Come by the Glitterstudio at Boekhorststraat 161 or DM on 
instagram: @glitterstudioo.

Text: T. Nachtegaal | Foto: Glitterstudio

Unlimited ideas,
Limited Editions
the new Glitterstudio at 
Boekhorststraat

Advertentie
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Tekst: Lynn Ruiter, stagiaire Publieksgeschiedenis bij het Haags Historisch Museum | Foto’s: Frederick Linck 

Voor me liggen tientallen foto’s van excentrieke figuren met 
intrigerende blikken. Ik kijk verder en zie foto’s van uitge-
brande auto’s en huizen die in oorlogsgebieden hadden 
kunnen staan. Het zijn werken van fotograaf Frederick Linck 
(1942-2020) uit de jaren ’70 in en nabij het Oude Centrum. 
Welke verhalen schuilen achter zijn foto’s?

Het ongewone van het alledaagse
Jarenlang heeft Frederick Linck op de Amsterdamse Veerka-
de gewoond. Voor zijn foto’s ging hij vaak de straat op in zijn 
woonbuurt. Daar werd zijn aandacht gegrepen door het onge-
wone van het alledaagse. Via zijn camera wist hij uitgesproken 
mensen vast te leggen met een verhaal. Naast markante figu-
ren fotografeerde Linck veel verpauperde of gesloopte wonin-
gen en gebouwen. Ook deze foto’s lijken haast portretten van 
een stuk stad dat niet meer is. Zijn foto’s vragen daarom om 
enige uitleg. Wat voor stadsdeel was dit en wie woonden hier?

Het Oude Centrum
Voor de tentoonstelling Frederick Linck. Foto’s van Den Haag 
in de jaren ’70 in het Haags Historisch Museum (7 okt 2023 t/m 
28 jan 2024) ging ik op zoek naar antwoorden. Dit onderzoek 
werd een belangrijk onderdeel van mijn stage bij het museum. 
Maar waar begin je? Zelf kom ik niet uit Den Haag en ik was 
op zijn zachts gezegd niet thuis in de Haagse historie. Ik had 
dan ook totaal geen beeld bij het Oude Centrum. Waar ligt 
het en wat maakt deze buurt dan zo bijzonder? Samen met 
de weduwe van Frederick Linck, Conny Kuipéri, ben ik door 
het Oude Centrum gaan wandelen. Onderweg vertelde ze me 
over de buurt en liet ze me zien op welke plekken Linck vaak 
fotografeerde. Ineens klikte het. Om de verhalen van de buurt 
die zichtbaar is op de foto’s van Frederick Linck te kunnen 
achterhalen, moet ik buurtbewoners spreken!

Frederick Linck, Vrouw + bontjas + hond, Wagenstraat, Den Haag, 1978 
(Collectie Haags Historisch Museum)

Frederick Linck, Laatste huis Rozemarijnstraat, 1974. 
(Collectie Haags Historisch Museum)

Frederick Linck, Dronken man in onze buurt, 1979. Aanvullende informatie: Lentefeest, Bierkade (Collectie Haags Historisch Museum)

Het Oude Centrum
door de lens van Frederick Linck

Verwaarloosd en verkrot
Zogezegd, zo gedaan. Ik ging op bezoek bij verschillende 
mensen die in de jaren ’70 in de buurt woonden. Ze ver-
telden me dat het Oude Centrum flink verwaarloosd was 
met veel verkrotte panden. Enerzijds zorgde dit voor veel 
leegstand. Anderzijds trok de buurt om die reden juist ‘veel 
mensen aan die een beetje aan de rand van de samenle-
ving zitten’. Een voormalige bewoner van het Groenewegje 
vertelde:

‘Dat trok ook mensen aan die geen huis hadden, die dan 
ergens sliepen in een portiek. Dat droeg ook bij aan het ei-
gen karakter van die buurt. En het is eigenlijk het feit dat al 
die mensen hun eigen leven leidden en dat allemaal naast 
elkaar bestond. Ik vond dat leuk.’

Vrijheid
Een van de redenen waarom zij er zelf kwamen wonen? ‘Het 
was goedkoop. De binnenstad was niet populair. Het was 
een hoerenbuurt. Er was veel straatprostitutie. De boeven 
van onze samenleving woonden hier ook.’ Een bewoner van 
het Groenewegje zei hierover het volgende: ‘Vrijheid. Het is 
er een beetje rommelig, een beetje foute types, een beetje 
prostitué, een beetje drank, een beetje crimo, een beetje 
homo.’ Zelf kwamen de buurtbewoners die ik sprak voor-
namelijk uit het kunstenaarsmilieu. Ook zij vonden dus een 
plek in het Oude Centrum. Het feit dat iedereen gewoon 
zichzelf kon zijn en dat je niet werd aangesproken op wie je 
was, zorgde ervoor dat al deze werelden zich thuis konden 
voelen in de buurt. Dat is dan ook precies wat je terugziet op 
de foto’s van Frederick Linck. De vrijheid die spreekt uit zijn 
foto’s en de verhalen van buurtbewoners, is dan ook het-
geen dat het Oude Centrum voor mij zo bijzonder maakt.

De tentoonstelling Frederick Linck. 
Foto’s van Den Haag in de jaren ’70 
in het Haags Historisch Museum 
vindt plaats van 7 oktober 2023 t/m 
28 januari 2024.

Fragmenten uit de interviews 
met buurtbewoners zijn in de 
tentoonstelling te beluisteren. De 
interviews vormen ook de basis van 
een driedelige podcastserie die vanaf 
medio oktober online zal staan op 
het Spotify-kanaal van het Haags 
Historisch Museum. Met dank aan 
alle geïnterviewden: Johan Doesburg, 
Hanny Hazenbroek, Conny Kuipéri, 
Marjolein Linck, Rien Monshouwer, 
Vincent Voorhoeve en Eelco van der 
Waals.     
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Twee Gulden Klinkers

Uit je Dak
Al 25 jaar reikt de gemeente de Gulden Klinker uit – een 
aanmoedigingsprijs voor bewoners die zich inzetten voor 
het verbeteren van hun leefomgeving. Dit jaar vielen be-
woners van het Oude Centrum voor het eerst in de prij-
zen – en niet één, maar twee keer. Wethouder Kapiteijns 
van Duurzaamheid, Energietransitie, Klimaatadaptatie 
en Buitenruimte kwam twee keer naar onze wijk om de 
Klinkers uit te reiken. 

Eerste Gulden Klinker in de wijk
Op vrijdagmiddag 12 mei ontvingen de initiatiefnemers van 
geveltuintjes en plantenbakken op de Stille Veerkade uit 
handen van wethouder Arjen Kapteijns de Gulden Klinker, 
een beloning voor actieve bewoners. Sander Knetemann, 

Tekst: Conny Kuipéri en Heleen Mollema | Foto’s: Arjen Fokkema | Illustratie: Brein Boerderei

Reinier de Wit, Elfriede en Jozef van der Horst zorgen ervoor 
dat deze tuintjes en plantenbakken er altijd goed bij staan. 
Niets is zo treurig als slecht onderhouden groen in een 
straat. Het was de eerste keer dat wethouder Kapteijns deze 
vergulde straatsteen uitreikte in onze wijk. De klinker krijgt 
een mooi plekje in de straat en daarnaast ontvingen de win-
naars ook een waardebon van 1000 euro. Volgens Sander 
Knetemann gaat die besteed gaat worden aan nieuwe plan-
ten, verse aarde en tuingereedschap. En misschien ook aan 
regentonnen, want het blijft een uitdaging om bij droogte 
de tuintjes in leven te houden. ‘Wij roepen buren op om zelf 
hun tuintje of plantenbakken voor de deur water te geven 
en het groen te onderhouden. De tuintjes zijn van ons alle-
maal en dat mag best meer beseft worden’, aldus Sander.

Groene Mol gaat voor goud
Vrijdag 8 september heeft de Groene Mol een Gulden 
Klinker mogen ontvangen van wethouder Kapteijns. Het 
verbeteren van hun leefomgeving is precies wat de Groene 
Mollen de laatste jaren in het Oude Centrum doen. Door 
middel van geveltuintjes met lage en metershoge planten, 
versieren ze de gevels van een aantal portiekgebouwen in 
de Nieuwe Molstraat (waar ze naar vernoemd zijn) en rond-
om het Helena van Doeverenplantsoen. Het vergroenen van 
de straten helpt in de zomer de straat en de woningen af 
te koelen doordat de bakstenen minder heet worden en is 
goed voor vogels, insecten en andere dieren. De Groene Mol 
vergroent niet zomaar. Veel van hun projecten zijn geïnspi-
reerd door de geschiedenis van de wijk. Het Oude Centrum 
is een van de oudste delen van Den Haag en is door de 
eeuwen heen behoorlijk veranderd van uiterlijk. Vooral na 
de Tweede Wereldoorlog is een groot deel van de oude 
gebouwen gesloopt en vervangen door de portiekblokken 
die we nu kennen. Deze portieken zijn veel breder dan de 
historische panden. Met de gevelbeplanting proberen de 
Groene Mollen die oude breedte terug te brengen in het 
straatbeeld. Een ander project met een knipoog naar het 
verleden zijn de zonnebloemen die in mei geplant zijn. Vin-
cent van Gogh heeft namelijk in 1869 aan de Lange Bees-
tenmarkt gewoond. Het ‘lint’ aan zonnebloemen die vanaf 
de Lange Beestenmarkt tot de Paviljoensgracht bloeien 
zijn een eerbetoon aan Van Gogh’s beroemde schilderij met 
zonnebloemen. De Groene Mol is van plan volgend jaar nog 
meer zonnebloemen te planten. Want de Gulden Klinker is 
voor hen niet alleen een eer maar ook een aanmoediging 
om verder te gaan. 

De Groene Mollen komen een paar keer per jaar samen om 
de tuintjes te onderhouden en samen taart te eten. Ieder-
een is welkom, het maakt niet uit of je ervaring hebt met 
tuinieren. Ook is het een leuke en laagdrempelige manier 
om mensen in de buurt te leren kennen. Lijkt het je leuk om 
mee te doen of wil je op de hoogte worden gehouden van 
de projecten, mail dan je telefoonnummer naar groenemol-
straat@gmail.com om aan de WhatsAppgroep toegevoegd 
te worden of zoek een van de Groene Mollen in de buurt op.

voor het Oude Centrum
In oktober staat de stad 3 weken lang in het teken van het 
dak! Dansen op het dak van PAARD, klassieke muziek op de 
Bijenkorf. Maar ook, de Dakmarkt voor al je vragen over zon-
nepanelen en groene daken. Of de VvE-informatiebijeen-
komst over hoe je je gezamenlijke dak in gebruik neemt.  

Ook kun je romantisch dineren op het dak van De Helena! 
Op donderdag 19 oktober verrassen de Haagse koks van 
GoedEten je bij de Aanschuiftafel van de Volkskeuken. Je 
bent van harte welkom om mee te eten. Het diner wordt 
feestelijk afgesloten met een drankje, omlijst door livemu-
ziek van Anne en Melanie. 

De toegang voor alle evenementen is gratis. 
Bekijk het programma en meld je aan op 
uitjedak.nl/programma
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De meeste mensen in de buurt weten niets van de bewoners 
en ook niet van de woningen aan de achterkant. We hebben 
zelden klachten gehad van buurtbewoners en hebben goede 
contacten met politie en brandweer, maar die hoeven niet 
vaak te komen.” 

De bewoners
De jongeren zijn tussen 18 en 27 jaar oud, voor 60% jongens 
en ze komen uit Den Haag. “Hun achtergrond is heel divers en 
ze hebben vaak veel meegemaakt. Om te worden toegelaten 
moeten ze een dagbesteding hebben en zelfstandig de huur 
kunnen betalen. Dat kan zijn door betaald werk, een uitke-
ring of studiefinanciering met een bijbaantje. Elke potentiële 
bewoner heeft een Maatwerk Arrangement van de gemeente 
nodig.  Zo heeft elke jongere zijn eigen plan en wordt hen 

Wie zijn de 76 buurtbewoners aan 
de Amsterdamse Veerkade 15?

Jeugd Interventie Team 
Wonen geeft jongeren al 20 
jaar ondersteuning

Tekst en foto’s: Jan Elsinga

Als we het interview met Suzan Westerhuis van JIT-Wonen 
starten, zegt ze dat ze bij de voorbereiding van ons gesprek 
ontdekte dat ze dit jaar 20 jaar bestaan. Waarschijnlijk 
weten maar weinig bewoners van het Oude Centrum wie er 
achter de gevel van Amsterdamse Veerkade 15 wonen. Hoog 
tijd dus om hier meer bekendheid aan te geven. 

Woningcorporatie DUWO
Suzan Westerhuis startte in november 2003 als projectcoördi-
nator bij woningcorporatie DUWO. Ruim een half jaar daarvoor 
was DUWO begonnen met de verhuur van 38 kamers aan 
studenten voor begeleid wonen in het gebouw van het voor-
malige Sint Nicolaas Gasthuis aan de Amsterdamse Veerkade 
15. Suzan: “Er waren in die begintijd veel jongeren met ernstige 
gedragsproblemen bij en na vertrek van de coördinator moest 
ik me eerst richten op het uit huis zetten van 15 bewoners. De 
selectie van nieuwe bewoners is toen veel strenger geworden. 

Jongeren die verslaafd zijn, zware psychische problemen of 
een recent crimineel verleden hebben werden niet meer toe-
gelaten. Bewoners werden aangemeld door organisaties die 
jeugdhulp gaven.” 

Het Jeugd Interventie Team 
Acht jaar geleden is bepaald dat woningcorporaties geen 
hulpverlening meer mochten bieden. “We zijn toen op zoek 
gegaan naar een organisatie die past bij ons project en zijn 
terechtgekomen bij het Jeugd Interventie Team (JIT), dat op 
dat moment met name ambulante zorg aanbood. We hebben 
er bij deze doorstart 15 woningen bij gekregen, waarvan 9 op 
het Wagenplein. DUWO beperkte zich vanaf die tijd tot groot 
onderhoud en de administratie van de verhuur. Suzan: “Omdat 
het niet lukte om alle jongeren die klaar waren direct te laten 
doorstromen naar een andere woning, heeft DUWO achter 
het pand nog 23 woningen toegekend als wachtwoningen. 

vanaf het begin geleerd zelf verantwoordelijk te zijn. Het 
JIT-personeel bestaat uit een team van 12 vaste krachten. 
Om half 9 ’s avonds gaat het personeel naar huis en is er een 
toezichthouder die in het gebouw slaapt. Daarvoor is een pool 
met 8 TU-studenten ingesteld, die elkaar afwisselen.” Er zijn 
trainingen voor het personeel en naast de één-op-één bege-
leiding worden ook activiteiten met groepen georganiseerd, 
zoals kooklessen, een boottochtje en een barbecue. “Vorig 
jaar zijn we ook met een groep van 6 naar Italië geweest. Ze 
hebben daar gewerkt op een boerderij. Daar zijn ook blijvende 
vriendschappen uit voortgekomen. Elk jaar is er een Verbeter-
tafel, waar de bewoners samen met een andere organisatie 
voorstellen doen aan JIT, die ook voor driekwart worden uit-
gevoerd. We hebben een samenwerking met de voedselbank 
voor de jongeren die lastig rond kunnen komen.”  

Aandacht geven aan 20-jarig bestaan 
Suzan doet het werk al 20 jaar met veel plezier. “We gaan nog 
iets bedenken om het 20-jarig bestaan te vieren. Het is een 
gezellige groep en dankzij de goede doorstroming hebben 
we  ook steeds weer nieuwe bijzondere ervaringen en uitda-
gingen. Na twee tot drie jaar stromen de meeste jongeren 
uit. Suzan vindt het fijn om haar kennis en ervaringen uit te 
dragen. ”Van tijd tot tijd krijgen we bezoek van instellingen uit 
andere steden en we geven soms ook rondleidingen aan de 
gemeente. We zijn binnen de grote welzijnsorganisatie Xtra, 
waar JIT onderdeel van is, ook betrokken bij nieuwe soortge-
lijke woonprojecten, zoals het ondersteunen van gevluchte Oe-
kraïners en (in de toekomst) de begeleiding van statushouders 
op het Leeghwaterplein.”

Advertentie
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Nieuws van de bewonersorganisatie 
Een wijk van verwachtingen

Toen ik twee jaar geleden bestuurslid werd van onze wijk-
organisatie had ik een idealistisch beeld van participatie, het 
samen met gemeente, bewoners en bedrijven werken aan ver-
beteringen in de wijk. Er gebeurt veel op dit vlak, maar het is 
niet altijd duidelijk wat de resultaten zijn. En toen doemde de 
Wijkagenda op. Dit zou meer structuur moeten geven aan het 
vastleggen van doelen, het werken aan de realisatie, samen 
met gemeente, bewoners, ondernemers en maatschappelijke 
organisaties.

Het College wil voor alle wijken van Den Haag een Wijkagenda 
om de leefbaarheid in de wijk te verbeteren, zowel op sociaal 
als op fysiek terrein. Bewoners, ondernemers en maatschap-
pelijke organisaties bepalen samen met de gemeente de 
belangrijkste thema’s voor de komende vier jaar.

Tot zover de mooie woorden. Volgens planning zou er voor 
onze wijk eind van dit jaar een Wijkagenda voor de komende 
vier jaar gereed moeten zijn. Maar het proces om hier te ko-
men is flink vertraagd. Dit komt onder meer door het vertrek 
van de betrokken projectleider en de nog lopende sollicitatie-
procedure voor een nieuwe.

Ook rond het Binnenstadsplan 2030 was het nu angstvallig 
stil. Via een link van de gemeente kon iedereen in november 
2021 (!!!) reageren op acht stellingen over de binnenstad (inclu-
sief Het Oude Centrum) met onderwerpen als groen, parke-
ren, fietsers en voetgangers, bezienswaardigheden, cultuur, 
uitgaan en evenementen.

Inmiddels is het concept-plan gereed, wij hebben als wijkor-
ganisatie hierop gereageerd. Maar inmiddels is het College 
gevallen en is er nog niets besloten over het Binnenstadsplan. 
Echter, bij het ter perse gaan van dit Buurtmagazine hebben 

we vernomen dat het Binnenstadsplan is aangeboden aan de 
raad, wanneer het wordt geagendeerd is niet bekend, de raad 
gaat over zijn eigen agenda.

En dan hebben we natuurlijk de sluiting van De Sprong (Het 
Buurthuis van de Toekomst) op 1 januari van dit jaar. Er is geen 
buurthuis meer in de wijk en we hebben al driekwart jaar 
tegen verhuisdozen aan gekeken. Inmiddels heeft Stichting 
JESS dan toch haar intrek genomen en kunnen we zien dat 
er gewerkt wordt. We blijven het probleem rond het gemis 
van een buurthuis aankaarten bij de gemeente, zowel bij de 
organisatie (Stadsdeel Centrum) als bij de politiek, tot nu toe 
zonder succes.

Maar er is ook wat leuks te melden! De wijkorganisatie en en-
kele betrokken bewoners hebben besloten om onze website 
ingrijpend te verbeteren. We vinden de huidige website niet 
informatief en niet aantrekkelijk. Ook zijn we tot de conclusie 
gekomen dat veel bewoners van onze wijk nauwelijks weten 
wat we als wijkorganisatie doen. Met deze vernieuwde website 
willen we bewoners beter informeren over onze activiteiten, 
maar ook over de plannen en ambities van de gemeente. Als 
de nieuwe website operationeel is zullen we deze feestelijke 
lanceren, u hoort nog van ons!

Uiteraard staan wij altijd open voor suggesties, ideeën en 
meldingen over onze mooie wijk. Stuur een mail naar 
info@hetoudecentrum.nl of kom langs tijdens de inloop, 
elke donderdag van 16 tot 19 uur op Paviljoensgracht 56 of 
maak een afspraak als deze tijd niet schikt. We zien u graag 
bij ons op de hoek!

Barbara IJsselmuiden
Voorzitter wijkorganisatie Het Oude Centrum

Van links naar rechts: Hans Walthaus, Barbara IJsselmuiden, Darpan van Kuik, Els ‘t Hooft en Maarten de Zwart. Foto: Arjen Fokkema
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Net op het randje van het Oude Centrum, aan het Spui, staat 
het Filmhuis. Dé plek om de mooiste, interessantste of mis-
schien wel engste films te bekijken. Speciaal voor de lezers 
van het Buurtmagazine stelt het Filmhuis vijf filmkaarten 
beschikbaar. Kom je er graag en wil je graag een keertje ex-
tra? Of ben je nooit geweest maar heel benieuwd? Doe dan 
mee aan deze quiz!

Stuur je antwoord voor 8 oktober naar 
nieuws@hetoudecentrum.nl, onder vermelding van je naam 
en je adres. De winnaars worden willekeurig getrokken.

1. Hoe heette de bioscoop die in 1912 werd geopend 
aan Boekhorststraat 47, waar nu de Boomhuttenclub 
zit?   
a) Cinéma Américain
b) Residentie-Bioscoop
c) Asta 

2. Welke Haagse actrice, bekend uit onder meer 
Undercover (2019), Knokke off (2023) en Het geheu-
genspel (2024), groeide op in De Blauwe Aanslag?
a) Claire Bender
b) Anna Drijver
c) Wieteke van Dort

3. Welke van deze films is niet opgenomen in Den 
Haag? 
a) Turks Fruit (1973)
b) Theo en Thea en de ontmaskering van het 
Tenenkaasimperium (1988)
c) Ocean’s Twelve (2004)

Win een vrijkaart
voor het Filmhuis De komende maand is er volop aandacht voor de filosoof 

Spinoza en zijn gedachtengoed. In de 17de eeuw woonde 
hij zeven jaar lang in Den Haag, kort aan de Stille Veerkade 
32 en daarna in een zolderkamer aan de Paviljoensgracht 
72, waar hij in 1677 overleed. Hij voltooide er een van zijn 
beroemdste werken, de Ethica. Het huis aan de Paviljoens-
gracht heet nu ‘Spinozahuis’, en even verderop is een 
imposant standbeeld van hem te vinden. 

Programma
In de hele stad worden de ideeën van Spinoza verkend met 
vele activiteiten, zoals muziek, theater, lezingen, debat, work-
shops, stadswandelingen en vaartochten. Drie hoofdvragen 
vormen de leidraad voor het programma:
• Wat kunnen Spinoza’s ideeën betekenen in ons persoon-

lijk leven, in het hier en nu?
• Hoe kan zijn filosofie bijdragen aan tolerantie en gemeen-

schapszin in onze samenleving?
• Hoe actueel is Spinoza’s visie op de eenheid van mens en 

natuur?

In en rond het oude Centrum
In de buurt van onze wijk kun je bijvoorbeeld in de Nieuwe 
Kerk de Spinoza Rede bijwonen van de Britse Spinoza-ex-
pert Jonathan Israel (donderdag 5 oktober). In Amare kun je 
luisteren naar de boeiende historicus Luc Panhuysen, ken-
ner van de 17de eeuw, die de ideeën van Spinoza in zijn tijd 

Oktober 
Spinozamaand

Tekst: Anna de Wit | Foto: Kees Oosterholt

plaatst (zondag 8 oktober). In de Centrale Bibliotheek aan het 
Spui behandelt filosoof Maarten van Buuren Spinoza’s Ethica 
(donderdag 12, 19 en 26 oktober). In StadsOase Spinozahof viert 
het Duurzaam Den Haag van Joris Wijsmuller en zijn team zijn 
10-jarig bestaan door de rol van duurzaamheid in Spinoza’s 
filosofie te verkennen (zondag 15 oktober). Elke vrijdag, zater-
dag en zondag kun je vanaf Dunne Bierkade 18 tijdens een 
speciale stadswandeling van Gilde Den Haag in de voetsporen 
van Spinoza treden. Stichting De Ooievaart ontwikkelde een 
rondvaart die je vanaf Bierkade 18b meeneemt langs filosofen 
en vrijdenkers in de stad. 

En dat is nog maar een kleine greep uit het grootse aanbod. 
Ook elders in de stad is van alles te beleven, van workshops in 
het Laaktheater tot jazz in Leyenburg. Meer weten? 
Bekijk het programma en boek tickets op 
spinozadenhaag.nl/spinozamaand  
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Even kennismaken:

Mijn naam is Shalini en sinds juli 2023 maak ik deel uit van 
het team stadsdeel Centrum als stadsdeelmedewerker 
Welzijn, Jeugd en Participatie (WJP) voor de drie wijken: 
het Oude Centrum, Rivierenbuurt en de Binnenstad. De 
gemeente Den Haag levert veel diensten aan bewoners 
en ondernemers. Het stadsdeel valt onder de Dienst 
Publiekzaken, de sector stadsdelen en wijken. Het team 
Stadsdeel Centrum bestaat uit stadsdeelmedewerkers, 
teammanagers en de stadsdeeldirecteur Hassan el Houari.
 
Vanuit mijn rol heb ik een signalerende (ophalen wat 
er in een gebied speelt) en verbindende rol (schakel 
tussen gemeente, bewoners en organisaties). Hiernaast 
geef ik mede uitvoering aan de opgaven die in de 
wijkprogramma’s/wijkagenda’s zijn gedefinieerd. Dit doe 
ik in samenwerking en afstemming met de verschillende 
partijen in het stadsdeel, waaronder gemeentelijke 
diensten, bewoners, ondernemers, welzijnsorganisaties, 
belangenorganisaties en andere contractpartners. Verder 
ondersteun en verbind ik initiatieven van bewoners en 
(vrijwilligers)organisaties. 

Tekst: Shalini Jhinnoe | Illustratie: Buro Blom voor Gemeente Den Haag

Tekst en foto: Joris Wijsmuller

Aan de rand van de Winkel Kern zit het Oude Centrum. Het 
is een dynamische wijk mede door zijn centrale ligging 
tussen het Station HS, CS en de Haagse Binnenstad. De wijk 
heeft een mix van binnenstedelijk wonen en ambachtelijk 
werken met een grote diversiteit aan winkels en bedrijven. 
De wijk kent ook uitdagingen en daar ga ik graag over 
in gesprek met u, eventueel samen met desbetreffende 
wijkpartners. Ik heb in de afgelopen maand enkele 
bewoners gesproken en ben onder de indruk van jullie inzet 
voor de wijk. Ik kijk ernaar uit om aan de slag te gaan in dit 
bruisend gebied en kennis te maken met de rijke historie en 
nieuwe initiatieven die bijdragen aan een prettige woon- en 
leefomgeving.

stadsdeelmedewerker Welzijn, Jeugd
en Participatie Shalini Jhinnoe De groenbeheerder van het stadsdeel heeft een flink 

takenpakket. Hij is budgetdrager, zorgt voor het groenbeheer, 
planvorming, bestekken, contracten, draagt bij aan beleid, 
betrekt bewoners en stimuleert participatie. Gerrit doet 
dit voor alle wijken in stadsdeel Centrum, van Transvaal tot 
Archipel en van Zeeheldenkwartier tot het Oude Centrum. Hij 
werkt sinds 1978 bij de gemeente en begon als ‘jongmaatje’ 
in het Westbroekpark en het Zuiderpark. Daarna werkte 
hij als voorman om jongeren van de Stichting Werkgroep 
Experimentele Maatschappij (SWEM) in de plantsoenendienst 
aan te sturen, was dertien jaar bedrijfsleider bij de 
Stadskwekerij en vijf jaar chef uitvoering bij het Groenbedrijf. 
Groenbeheerder Centrum is hij vanaf 2002. De gemeente 
wil nu extra inzetten op het vergroenen van versteende 
wijken. Van iedere wijk wordt een kansenkaart gemaakt voor 
vergroening en verkoeling.

Groenbeheerder Centrum
Gerrit van der Hut 

Gerrit van der Hut: 
“Ik probeer altijd 
dingen mogelijk te
maken.”
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We bezoeken Marc Jonkers (Tilburg, 1945). Hij 
verhuist zeven jaar geleden met zijn partner Jan 
Linkens naar de Sint Jacobsstraat. De locatie aan het 
Rabbijn Maarsenplein en het appartement zijn liefde 
op het eerste gezicht.  In vijf minuten is dan ook de 
aankoop beklonken. Maar Marcs grote liefde is altijd 
de dans geweest. Het brengt hem over de hele we-
reld. Al vóór de theaterschool in Utrecht danst hij in 
Parijs in 1968 met de studentenopstanden letterlijk 
voor de deur.  En later in New York bij de befaam-
de danseres en choreograaf Martha Graham. Na 
een korte danscarrière legt zich toe op het artistiek 
management van dansgezelschappen en -festivals, 
zoals onder andere Springdance, Holland Festival, en 
het Holland Dance festival. Zijn werk brengt hem van 
Berlijn, Keulen, Havanna en Maastricht naar Rotter-
dam bij Codarts. En tussendoor woont hij jaren in 
hartje Lissabon als directeur van het Nationale Ballet. 
Nu is Marc met pensioen. Partner Jan werkt nog als 
directeur van de dansafdeling van het Koninklijk 
Conservatorium. Samen genieten ze intens van Den 
Haag en het Oude Centrum.
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De achterkant
Marc Jonkers

3

4

Tekst en foto’s: Kees Oosterholt

Wat maakt deze plek zo ideaal? (1)
Je hebt hier alles op loopafstand. Het Rabbijn Maar-
senplein is een heerlijke plek met veel reuring. Hartje 
Den Haag, en toch is het hierboven volkomen stil, 
moet je horen! Den Haag zou wel iets mogen doen 
aan het centrum: verzorgder en meer Hofstad-allure! 
Verrommeling en overal vogelpoep, jammer voor 
zo’n internationale stad. 

Waar kom je het liefste voor koffie of een biertje? 
(2) Dat weet ik wel, dat is het terras in de tuin van de 
Nieuwe Kerk bij restaurant Pavlov. Dat is een para-
dijsje. In het verleden hadden we veel drugsoverlast 
in die tuin, maar tegenwoordig wordt er vier keer per 
dag gecontroleerd. Veel beter nu. 

Waar wandel je graag in het Oude Centrum? (3) De 
Dunne Bierkade vind ik zo mooi. Vooral het laatste 
stuk tot aan restaurant Ethica. Met die gracht en die 
prachtige, statige gevels. Ik wandel daar graag langs.

Waar kunnen ze je voor wakker maken? (4) Voor de 
Indonesische cuisine van restaurant Istana hier om 
de hoek in de Wagenstraat. Voortreffelijk! Van tevo-
ren wel even reserveren want het is er altijd druk. En 
anders hebben ze trouwens ook prima afhaalmenu’s.


